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Следващият 
брой на вестник 
„Черноморски 

фар“ ще излезе 
на 4 юни

Очакват се 
слаби 

добиви, 
ниски 

изкупни цени

Задръствания в Меден рудник, 
бургаЗлии питат За обхода

Георги РУСИНОВ

От няколко дни най-големи-
ят бургаски комплекс „Меден 
рудник“ отново е поставен под 
автоблокада в часа пик су-
трин и вечер. Дори и автобуси-
те от градския транспорт ста-
ват „жертви“ на задръствания-
та, тъй като изнервени шофьори 

влизат в бус лентите, опитвай-
ки да избегнат чакането в авто-
колоните по булевард „Захарий 
Стоянов“. Пътят продължава да 
е единственият вход и изход към 
Меден рудник. С наближава-
щото лято бургазлии питат как-
во се случва с алтернативното 
трасе, което трябваше да отпу-
ши трафика в най-многолюдния 
комплекс.2-3u

Улиците в 
индустриалната  

зона и  
алтернативното трасе 
влизат в общ проект

Стр. 3

Преобразиха бившия 
военен клуб в Средец
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„Черноморец“ разби „Карнобат“,  
но се прости с промоцията във Втора лига

В област 
Бургас

Стр. 2

БСП - първи готови  
с листата си за депутати
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Но
ви

ни Задръствания в Меден рудник, 
Георги РУСИНОВ

От няколко дни най-голе-
мият бургаски комплекс „Ме-
ден рудник“ отново е поста-
вен под автоблокада в часа 
пик сутрин и вечер. Дори и 
автобусите от градския 
транспорт стават „жертви“ 
на задръстванията, тъй като 
изнервени шофьори влизат в 
бус лентите, опитвайки да из-
бегнат чакането в автоколо-
ните по булевард „Захарий 
Стоянов“. Пътят продължава 
да е единственият вход и из-
ход към „Меден рудник“. С 
наближаващото лято бургаз-
лии питат какво се случва с 
алтернативното трасе, което 
трябваше да отпуши трафика 
в най-многолюдния ком-

плекс.
Потърсихме Община Бур-

гас за отговор. От админи-
страцията ни отговориха, че 
парцеларният план за обход-
ния път вече е готов. Наложи-
ло се е да бъде преработен 
наново, тъй като една част от 
трасето е минавало в непо-
средствена близост до защи-
тена местност „Пода“ и РИО-
СВ-Бургас го е върнал за из-
чистване. В момента се очак-
ва екоинспекцията да се про-
изнесе по преработения пар-
целарен план.

„Веднага след като РИО-
СВ-Бургас одобри парцелар-
ния план, ще се вкара в Об-
щински съвет за одобрение. 
Следващият етап е, когато 
мине през Общински съвет, 

Дона МИТЕВА

За отпадане на тестове от начало-
то на юни за туристи от Унгария и Ук-
райна настояват в отворено писмо до 
правителството от туристическия 
бранш. То е подписано от Иван Киря-
зов, управител на ТО „Ландис“,             
Пламен Копчев, председател на Упра-
вителния съвет на „Съюз на собстве-
ниците“ – Слънчев бряг и от Тодор Ка-
марашев, представител на БАТА за 
Южно Черноморие.  

Мотивите, които се посочват са, че 
Унгария е на първо място в страните 
от Европейски съюз по количество 
ваксинирани жители. Към днешна да-
та ваксинираните са приблизително 6 
милиона или това е 60% от населени-
ето. Освен това около 20% от 10-ми-
лионното население на Унгария са 
преболедували ковид. Това ще рече, 
че 80% от населението има изграден 
колективен имунитет.

„Унгария е важен пазар за Репу-
блика България. Налице е чартърна 
програма до летищата Варна и Бур-
гас. Изпълняват се и автобусни про-
грами. Значителен брой унгарски ту-
ристи посещават летните ни курорти 
и с лични автомобили“, подчертават 
от бранша. 

Изказва се становище, че е необ-
ходимо Българското посолство да на-
прави пресконференция, на която да 
покани унгарски туроператори и 
средствата за масова информация и 
да представи България като успешна 
и безопасна туристическа дестина-
ция, в която са предприети всички не-
обходими мерки по местата за наста-
няване и е налице активна ваксина-
ционна кампания за персонала, зает 
в сферата на туристическото обслуж-
ване.

Доводите за Украйна са, че тя е 
безвизова страна за страните от Ев-

ропейски съюз и е партньор във всич-
ки програми за сътрудничество в Ев-
ропейски съюз.

„Основният туристопоток за Бълга-
рия – 90% е с организиран автобусен 
транспорт. Налице са и редовни авто-
бусни линии от по-големите градове 
на Украйна. Значителен е и туристо-
потокът с лични автомобили предвид 
близостта на дестинацията. От всеки 
по-голям град (Лвов, Ивано-Франков-
ск, Тернопол, Черновци, Луцк, Ровно) 
украинските туроператори имат орга-
низиран автобусен транспорт за Бъл-
гария. Около 15 автобуса всеки ден 
се посрещат от българските туропе-
ратори като гости на нашите хотели, 
които са приблизително около 1000 
туристи, равняващи се на 5 чартъра“, 
пишат до министър-председателя и 
до министрите на външните работи, 
туризма и на здравеопазването, при-
помняйки още, че е налице и чартър-
на програма за сезон 2021 г. от Киев 
и Лвов за България.

„Почти 40% от туристите в общини-
те Поморие, Созопол, Несебър и Бур-
гас са от Украйна. Тези туристи имат 
сериозен принос за българския тури-
зъм като преки и косвени приходи от 
почивките на Черноморието. За из-
миналия летен сезон 2020 г. украин-
ските туристи бяха на първо място ка-
то посетили България туристи от па-
зари Източна Европа“, мотивират от 
туристическия бранш искането си, 
допълвайки, че правенето на PCR-
тест за украинците идване в България 
и на връщане в Украйна оскъпява об-
щия туристически пакет приблизител-
но със 70 евро на човек. Докато Тур-
ция отмени тестовете за украински 
туристи от 17.05.2021 г. и затова мно-
го украински туроператори, работе-
щи активно на български пазар, пре-
насочиха своите програми за Тур-
ция.

Улиците в индустриалната зона и 
алтернативното трасе влизат в общ проект

Туроператори искат отпадане на PCR-тестове за тях

Украйна и Унгария били 
държави без здравен риск

БСП - първи готови  
с листата си за депутати

Силвия ШАТЪРОВА

БСП - Бургас е първата по-
литическа сила в региона, ко-
ято е готова с проектолиста-
та си за изборите на 11 юли. 
Още в края на миналата сед-
мица Областният съвет наре-
ди първите 10 в нея.

В битката за 46-ия парла-
мент отново влиза бившият 
депутат и екс областен пред-
седател на БСП в Бургас Ни-
колай Тишев.

Той не попадна в листата 
за изборите през април, а се-
га ще е на девето място. Про-
мяна в челната тройка няма 
да има. Водач на листата е 
Петър Кънев, втора е проф. 

Юлия Йоргова-Форд, а трети 
е адвокат Тодор Байчев.

Голямата битка бе за пето-
то място, което то бе спече-
лено от представителя на Со-
зопол Йордан Петков. Той ус-
пя да вземе 21 от гласовете 
на Областния съвет срещу 19 
на Борислав Стефанов от Ка-
мено. На него едва един глас 
не му достигна да отиде на 
балотаж.

На изборите през април 
Петков спечели 1400 гласа 
преференции и това даде мо-
тив на созополската органи-
зация да настоява за него. 
Отделно Созопол е единстве-
ната община, където БСП пе-
чели пред ГЕРБ в областта.

Другата корекция в челните 
позиции е за шестото място. 

Вместо Милена Радева от Ай-
тос, сега шести ще е Вален-
тин Станев от Сунгурларе.

БСП ще разчита на три ман-
дата. На изборите през ап-
рил до последно имаха три, 
но останаха с двама депутати 
заради системата за прераз-
пределение на гласовете, ка-
то единият отиде при „Изпра-
ви се! Мутри вън!“.

На 30 май, неделя, Нацио-
налният съвет на БСП одо-
бри окончателния вариант 
на кандидатдепутатските 
листи и определи кои са кан-
дидатите от гражданската 
квота и коалиционните парт-
ньори. За Бургас за тях са 
запазени четвърта, осма, 
единадесета и двадесет и 
трета позиции.

Общата листа е от 28 души.

Малко изненади 
в първите 10

Водачът Петър Кънев (вляво) е доволен от листата 

Тодор Байчев отново ще е в челната тройка, на предишния вот 
той успя да пренареди втората в листата -  проф. Юлия Йоргова

В Областния съвет се включи и зам.-председателя на партията 
Атанас Зафиров (вляво), който води листа в Сливен
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бургазлии питат за обходния път
да се възложи изработване-
то на технически проект. Ко-
гато той вече е готов, ще се 
кандидатства с него по плана 
за възстановяване и разви-
тие за изграждане на довеж-
даща инфраструктура до ин-
дустриалната зона в „Меден 
рудник“ и нов обходен път на 
града. Двата проекта са обе-
динени в един общ“, обясни-
ха от администрацията за 
„Черноморски фар“.

Припомняме, че за алтер-
нативно трасе в комплекса 
се заговори усилено още 
през април 2019-а, когато 
стартираха ремонтите по бу-
левард „Захари Стоянов“. 
Тогава стана ясно колко е 
важно „Меден рудник“ да 
има обходен път, който да от-

пушва трафика. Кметът Нико-
лов тогава входира докладна 
записка. По-късно през съ-
щата година Николов включи 
изграждането на трасето в 
предизборната си кампания. 
В нея се посочваше, че „е 
включен проект за изгражда-
не на нова пътна връзка на 
„Меден рудник“. Начална и 
финална точка ще бъдат две 
кръгови кръстовища, ситу-
ирани в продължението на 
ул. „Александър Георгиев Ко-
джакафалията“ (след „Бита-
ка“) и при връзката с репу-
бликански път I-9, малко пре-
ди бензиностанция „Лукойл“. 
По трасето няма защитени 
територии“.

През декември 2019-а за-
местник-кметът Красимир 

Стойчев също входира до-
кладна записка за изгражда-
не на алтернативен на буле-
вард „Захарий Стоянов“ път. 
В мотивите си Стойчев по-
сочваше, че идеята е да се 
улесни трафикът от и към 
комплекса, като новото шосе 
ще представлява алтернати-
ва за най-масовия общест-
вен транспорт.

„По трасето на обслужва-
щата улица към момента се 
осъществява достъп до про-
изводствени площадки по 
временни пътища, без да е 
осигурен необходимият габа-
рит, настилка и маркировка. 
Трасето на улицата има въз-
можност да поеме при голя-
мо натоварване на булевард 
„Захарий Стоянов“ част от 

транспортния поток като об-
лекчи натоварването по ос-
новното трасе и кръстовища-
та. Обслужващата улица по-
пада в границите на ПЗ „Юг - 
Запад“, като същата е ди-
ректно обвързана с уличната 
мрежа на „Меден рудник“, 
пишеше в докладната. 

Само преди дни кметът Ди-
митър Николов анонсира, че 
индустриалната зона в „Ме-
ден рудник“ е завършена и 
вече има интерес от инвести-
тори. Както разбираме от от-
говора на Община Бургас, 
пътната инфраструктура в 
зоната ще се свързва с об-
ходния път и заради това са 
вкарани в общ проект. В ра-
йона ще е и бъдещият град-
ски стадион.

„Черноморски фар“

Приключва изграждането 
на нов паркинг за около 100 
автомобила в най-големия 
бургаски жилищен ком-
плекс. Поискаха го хората 
от три блока – 24, 25 и 26. На 
този терен преди няколко 
години имаше десетки неза-
конни метални гаражи. 

Продължаваме и с поет-
апното изграждане на ин-
фраструктура в районния 
център на комплекс „Меден 
рудник“. Започна строител-

ство на улица, по която от 
основната пътна артерия на 
комплекса – булевард "А. Г. 
Коджакафалията" – ще мо-
же да се пътува в посока бл. 
333 и района в близост. 
Проектът включва още из-
граждане на тротоари и 
монтиране на ново осветле-
ние, съобщават от общин-
ската администрация.

Започна и изграждането 
на новия младежки център 
в комплекса - място, което 
ще е полезно и интересно 
за подрастващите.

Неделчо ДИМОВ

Присъствено и след ко-
вид 48 делегати се събраха 
във Военен клуб - Бургас, за 
да проведат конференция 
на областната организация 
на СОСЗР. Отчетен доклад 
за дейността на организа-
цията за периода от 2017 - 
2021 г. изнесе председате-
лят на Областния съвет 
бриг. ген. о.з. Васил Джеле-
бов. В началото  на изложе-
нието той се спря на между-

народното положение и в 
нашата страна и направи 
преглед на дейността на об-
щинските организации в 
Бургаска област: Карнобат, 
Поморие, Несебър, Созо-
пол, Средец, Айтос. След 
това посочи положителната 
дейност в клубовете и дру-
жествата и слабостите, кои-
то трябва да бъдат отстра-
нени в следващия мандат. 
Той даде за пример дей-
ността на най-голямата ор-
ганизация в областта - Бур-

гас. В края на доклада Дже-
лебов си подаде оставката. 
След изказването на двама 
от делегатите се изнесе до-
клад за контролната коми-
сия. Финансовият отчет бе-
ше отчетен от секретаря на 
Областния съвет о.з. ст. л-т 
Таньо Бенев. Водещият на 
форума Веселин Щербанов 
даде възможност да се пре-
мине към изборната дей-
ност под ръководството на 
Иван Иларев от Айтос. Из-
брани бяха 21 членове на 

областния съвет. За предсе-
дател беше избран контра-
адмирал о.з. Георги Мотев 
от клуб "Маяк"от Бургас с 
председател капитан II ранг 
Лъчезар Станчев. За пред-
седател на Контролно-реви-
зионната комисия беше из-
бран кап. II ранг Кирил Ди-
митров от Черноморец. Из-
брани бяха шестима  деле-
гати за конгреса на съюза и 
шестима делегати за Обеди-
нението на патриотите в 
Бургас.

Запасните офицери в Бургаско 
избраха ново ръководство

Георги РУСИНОВ

Наследник на поп Сава 
Катрафилов изрази недовол-
ството си срещу отговор от 
Община Бургас по негова 
жалба. Преди време Г. Катра-
филов бе писал писмо до ад-
министрацията, с което изра-
зяваше своето и на други на-
следници на славния бургаз-
лия недоволство от контейне-
ри и кошчета за боклук в бли-
зост до паметника на прадядо 
му в Морската градина.

Сега отново наследникът е 
входирал писмо, с което въз-
разява срещу неудовлетвори-
телния отговор от директора 
на Дирекция „Околна среда“ 
Павлин Михов.

„Излиза, че боклукът на 
Морското казино е по-важен 
от героя, дал живота си за 

България.
Паметникът на моя прадядо 

е поставен на подходящо мяс-
то в Морската градина, а той, 
Сава Катрафилов, е впил по-
глед към Странджа планина, 
където е желаел да основе 
въстаническа „Нова Амери-
ка". Прекрасно е, че около па-
метника на Христо Ботев има 
и паметници на наши извест-
ни борци за освобождението 
на България, сред които е и 
паметникът на моя прадядо 
поп Сава Катрафилов, за кое-
то съм благодарен на ръко-
водството на град Бургас и на 
неговата общественост. Но 
неговият взор е отправен и 
към боклукчийските кофи, 
разположени през алеята 
вдясно от паметника. За нас, 
наследниците му от Катрафи-
ловия род, е много обидно от-

падъците да се намират така 
близо до паметника. Затова 
аз и роднините ми, потомци 
на Сава Катрафилов, не сме 
съгласни неговият поглед от 
бюста паметник да е насочен 
към боклука на Бургас“, пише 
той до Община Бургас.

Г. Катрафилов изтъква зна-
чимостта на прадядо му поп 
Сава Катрафилов като нацио-
нален герой в борбата за сво-
бодата на България и поясня-
ва, че си позволява отново да 
припомни предложенията на 
наследниците.

„Настояваме боклукчийски-
те кофи да бъдат изместени 
далеко от паметника на поп 
Сава Катрафилов! Или да се 
измести самият паметник. Ос-
ветеността около паметника 
да бъде подобрена, тъй като 
вечер около него недобросъ-

вестни граждани го ползват 
за облекчаване на естестве-
ни нужди. На честванията на 
2 юни да се отдаде почит и на 
поп Сава Катрафилов като 
Ботев четник и национален 
герой. Във възможностите на 
Вас, господин кмете, и на бур-
гаските съветници, е именува-
нето на някоя от улиците на 
Бургас на поп Сава Катрафи-
лов. Известно е, че той, заед-
но със Стоян Шивачев, са 
първите учители в Бургас в 
новооткритото българско учи-
лище през 1869 г., което об-
ществеността на града е отбе-
лязала с паметна плоча до 
църквата „Св. св. Кирил и Ме-
тодий“. Оставаме с надежда, 
че този път предложението ни 
ще бъде взето под внима-
ние!“, завършват писмото на-
следниците.

Наследници на поп Сава Катрафилов 
отново недоволни от контейнери за боклук

Паркинг за 100 коли в 
най-големия комплекс - 

пред финал

В област Бургас за недел-
ния ден няма регистриран 
нито един случай на корона-
вирус, сочат данните на 
Единния информационен 
портал. Свободни от ново-
заразени са още областите 
Велико Търново, Видин, 
Габрово, Добрич, Кърджали, 
Ловеч, Монтана и София.

Новите случаи на заразя-
ване с коронавирус у нас за 
същите 24 часа са общо 53.

Те са установени при на-
правени 4377 теста. Така 
процентът на положителни 

проби продължава да нама-
лява - от 1,46% до 1,21%.

Най-много заразени са 
открити в София-град - 17, 
във Варна са 8. 

Броят на потвърдените 
случаи в страната от нача-
лото на пандемията достиг-
на 418 274, от които 20 075 са 
активни. От тях 3176 са хос-
питализирани, а 359 са в ин-
тензивно отделение.

Общо в България са по-
ставени 1 353 249 дози вак-
сина, включително 5045 вче-
ра.

Нито един нов 
случай на COVID-19

Контраадмирал Георги Мотев

Част от присъстващите 



Дона МИТЕВА

Очакваната реколта от 
череши ще е слаба, жал-
ват се производители-
те. Най-желаният сорт – 
„Ван“, който го има в изо-
билие в Айтоско, е с мал-
ко плод. Другите сортове 
имат плод, но пък не са 
толкова търсени.

От другата седмица 
ще започне брането  

на ранния сорт,

 който принципно не е 
желан много от фирми-
те, които изкупуват. Към 
него липсва сериозен 
интерес. Обикновено се 
предлага на пазара, къ-
дето пък цената е доста 
висока.

Всяка година черешите 
стартират със зашеметя-
ващи цени. Обикновено 
тези, които струват по 10 
и повече лева, не са бъл-
гарски, твърдят произво-
дителите. Те не отричат и 
факта, че до граждани-
те плодът стига на поч-
ти двойна цена от тази, 
на която са го продали. 
Причината за това са 
прекупвачите, които сла-
гат надценки.

Принципно още няма 
договорена изкупна 

цена като цяло.

„Знам, че се е прове-
ла вече среща на соб-
ственици на градини с 
Микеле Санторели, ос-
новният изкупвач на че-
реши от региона, но още 
няма договорена цена. 
Той обикновено търси 
най-много сорта „Ван“, 
коментира за вестни-
ка Марияна Бъчварова, 
която като семеен биз-
нес има черешова гра-
дина в Карагеоргиево. 
Тези производители, ко-
ито продават на въпрос-
ната фирма, берат пло-
довете ненапълно уз-
рели. Черешите се пре-
работват за коктейлни, 
правят се някакви бон-
бони от тях.

Сред партньорите 
Санторели се говори, 
че и от черешовата гра-
дина, която той има в 

Пловдивско, не се очак-
ва голям добив, така че 
имат сериозна надежда, 
че техните плодове ще 
бъдат изкупени. 

Според овощари 

добивите през 
последните години 

драстично намаляват,

а основно това се дъл-
жи на липсата на опраш-
ване и промените в кли-
мата. Тези две неща са 
пряко свързани. Преди 
време пчелари аларми-
раха за голям мор сред 
пчелите. Част от обясне-
нието бе точно промя-
ната на климата, който 
пряко влияе върху фи-
ните настройки на пче-
лите.

Бъчварова припом-
ня, че миналата година 
изкупните цени на ос-
новния сорт „Ван“ са 
били между 0.60 до 1.10 
лева.

„Като смея да твърдя, 
че много малко череши  
бяха изкупени на лев.

Все по-трудно става 
да се печели от череши, 
казват овощарите, ма-
кар да имат и субсидии. 
На площ те са по 40 лева 
на декар, А когато става 
дума за обвързано с про-
изводство плащане –  т.е. 
плодът да бъде продаден 
легално срещу документ, 

е 226 лева на 
декар.

С е р и о з е н 
проблем и 
тази година 
се очертава 
за черешобе-
ра да е липса-
та на работна 
ръка. „В Айтос 
ромската махала 
е празна. Няма кой 
да дойде да работи. 
А преди години на че-
решобер идваха и учите-
ли, и млади пенсионери“, 
припомня си Бъчварова.

Сега основно се раз-
чита на работна ръка 
от сливенското село 
Градец. А цената, която 
искат, е по 40 стотинки 
на килограм набрани че-
реши. При изкупна цена 
от 80 стотинки – сметка-
та излиза трудно.

„Трудно се бере про-
дукция за пазар, където 
трябва черешата да е с 
дръжките, да не е нара-
нена. Освен това с тези 
договори, еднодневните, 
също има проблем“, каз-
ва Бъчварова.

А проблемът е ясен на 
всички заети в земедели-
ето, не само на овощари-
те. Често този, с когото е 
сключен договорът, ра-
боти час – два и си вди-
гне чукалата, но земеде-
лецът му плаща здравна-
та осигуровка. Пък някои 
и нагло претендират за 
надник. 

Част от берачите  
пък не си дават 
личните карти, 

защото са на помощи от 
държавата и ги е страх 
да не им ги спрат, ако 
при проверка се устано-
ви, че работят.

„Повече от двадесет 
години гледаме череши 
като семеен бизнес. И 
тогава като започнахме 
изкупната цена бе око-
ло 1.10, сега е същата. 
Тогава обаче на бера-
чите плащахме по десет 
стотинки, а сега искат 
40, че се пазарят и за по-
вече. Да не правя смет-
ка колко са се повиши-
ли препаратите за обра-
ботка на градината, го-
ривото за тракторите и 

още куп неща“, обясня-
ва жената.

Предходни години са 
идвали румънски прекуп-
вачи, които са купували 
череши от региона. Сега 
няма такива.

На фона на очакваните 
добиви собствениците на 
градини са оптимисти, че 
продукцията им няма да 
остане за храна на пти-
ците, но пък са песими-
сти за цената, на която тя 
ще бъде изкупена.

Що се отнася  
до новите сортове, 

които вече се отглеждат 
в региона и намират до-
бри пазари из Европа, 
Бъчварова е катего-
рична, че за всеки има 
ниша и тя трябва да се 
експлоатира. По нейни 

думи добре е това, че 
търсенето и предла-

гането се срещат. 
Хубавото е това, 
че се задоволя-
ват предпочи-
танията на по-
требителите. А 
всеки сорт че-
реши си има 
своите вкусови 
качества и ха-

рактеристики.
За влизането 

в големите вери-
ги магазини се иска 

сертификат за произ-
ход и европейско ка-
чество, който просле-
дява целия процес на 
производство на плода. 
Издаването му не е из-
годно на собствениците 
на малки градини. 

В Айтоско, където има 
най-много черешови гра-
дини в региона, със си-
гурност кметът Едрев ще 
направи организация с 
кметовете на населени 
места и черешопроизво-
дителите и изясни пра-
вилата за предстояща-
та кампания. Защото не 
трябва да се забравя за 
пандемията и мерките за 
сигурност. 

Вярно, че миналата 
година стресът около 
COVID-19 кризата бе по-
голям и мерките по-стро-
ги, но нищо чудно и за 
този черешобер наема-
ните работници да тряб-
ва да са базирани око-
ло масивите в импрови-
зирани лагери, където да 
се следи за хигиената. 

Чф4 Тема на деня1-3 ЮНИ 2021

Очакват се слаби  
добиви, ниски изкупни цени

Марияна Бъчварова

ПОКАНА
УС НА ЗКПУ "Русокастро" - с. Русокастро, свиква го-

дишно отчетно събрание на 19.06.2021 г. (събота).
Събранието ще се проведе в читалището на с. 

Русокастро от 10.00 часа при следния
ДНЕВЕН РЕД:

1. Отчет на Управителния съвет.
2. Отчет на Контролния съвет.
3. Запознаване на ОС с ГФО за 2020 г.
4. Приемане от ОС отчетите на УС, КС и ТФО.
5. Избор на одитор за 2021 г.
6. Приемане на бизнес план за 2021 г.
7. Освобождаване на член-кооператори.

За пътуващите от гр. Бургас автобусът ще тръгне от 
автогара Запад в 8.30 ч.

ОБЯВА
Руси Петков Иванов уведомява за инвестицион-

но предложение: "Изграждане на жилищна сграда в  
УПИ III - 305, 306 на село Велика, общ. Царево.

Община Средец, гр.Средец, област Бургас, 
на основание Заповед № 343 от 31.05.2021 г., 
Кмета на община Средец обявява търгове с тай-
но наддаване за отдаване под наем на имоти – 
частна общинска собственост, за срок от 5 го-
дини, а именно:

• Общински терен с площ от 12 кв.м., с лице 
към ул.“Мичурин“, съгласно схема за поставя-
не на община Средец за временно поставяеми 
обекти, който представлява часто от имот цели-
ят с площ от 2426 кв.м., находящ се в УПИ І, кв. 
84, по плана на гр.Средец, при граници на имо-
та: от три страни улица, юг – частен имот и баня 
№ 2, с акт за ЧОС № 115/ 09.03.1998г, при на-
чална тръжна цена за месечен наем в размер на 
22,80 лв /без вкл. ДДС/ и депозит за участие в 
размер на 2,28 лв.

• Общински терен с площ от 28.00 кв.м., 
съглано схема за временно постовяеми обекти 
на община Средец, находящ се в северозапад-
ната част на ПОЗЕМЛЕН ИМОТ с индификатор 
20273.501.514 по КККР на с. Дебелт, с площ от 
19,091 дка., който имот, съгласно легитимира-
щия Акт за ЧОС № 968/ 17.10.2002 г., предста-
влява: терен с площ от 19 100 кв.м., находящ се в 

УПИ І, квартал 39 по застроително-регулационния 
план на с. Дебелт, одобрен със Заповед № 2596/ 
08.07.1965 г., при начална тръжна цена за месе-
чен наем в размер на 36,40 лв. /без вкл. ДДС/ и 
депозит за участие в размер на 3,64 лв. 

Търговете ще се проведат на 08.06.2021 г. 
от 10:00 ч. в зала № 202 в сградата на общи-
на Средец.

Цената на тръжната документация е в раз-
мер на 24,00 лв. с ДДС, внесена до 16:00 ч. на 
07.06.2021 г.

Документи за участие в търговете се подават 
в деловодството на община Средец до 16:00 ч. 
на 07.06.2021 г.

Определените депозити за участие се внасят 
в касата на Общината или по банкова сметка на 
община Средец BG53BPBІ79373347649603 BІC: 
BPBІBGSF – БПБ Средец до 16:00 ч. на 07.06.2021 
г. /деня, предхождащ търга/.     

При неявяване на поне двама кандидати за 
участие, повторни търгове ще се проведат на 
15.06.2021 г. при същите условия.

Пълна информация за търга: www.sredets.
bg., информационното табло на Общината и тел: 
05551/ 7730

ОБЯВА

WWW.faragency.bg

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 

смарт устройства

ОБЯВА

Търся тракторист-механизатор до 45 години. 
Работи се с нови машини.Целогодишна работа, 

добро заплащане. Район Бургас.
Телефон за връзка: 0899 929083

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35
0878 424 698



На 29 май 2021 г. (събо-
та) Община Айтос, Местна 
комисия за борба с проти-
вообществените прояви на 
малолетни и непълнолетни 

(МКБППМН - Айтос), съв-
местно с Туристическо дру-
жество "Чудни скали" - Ай-
тос организираха първо 
издание на велопохода „И 
ние сме на пътя!“ Два бяха 
поводите за атрактивната 
проява - празникът на бъл-
гарската просвета и кул-
тура и Първи юни - Ден на 
детето.

Точно в 8 часа в събота, 
на площада в Айтос се яви-
ха доста повече млади ве-
лосипедисти от тези, кои-
то предварително бяха за-
явили участие. Дъждът не 
попречи на старта на ве-
логрупата, която уверено 
тръгна в посока село Топо-
лица. Участниците бяха на 
възраст VІІІ-ХІІ клас. За да 
се гарантира безопасност-

та им на пътя, по 12-кило-
метровото трасе до Тополи-
ца и обратно, велоколона-
та беше охранявана от па-
трулни автомобили на РУ-

Айтос. Предвидливо орга-
низаторите се бяха погри-
жили в групата да се вклю-
чи и веломайстор, който да 
помага, ако има проблеми с 

колелата. Мокра настилка, 
оплетени спици и меки гуми 
бяха част от неудобствата 
за велоентусиастите. Но 
проблемите сплотиха гру-

пата и наситиха с много 
емоционални моменти пър-
вото организирано айтоско 
велопътешествие.

Отправната точка беше 
кметството в Тополица. 
Там членове на клуб Бъл-
гарски младежки Червен 
кръст -Айтос (БМЧК) при СУ 
"Христо Ботев" представиха 
пред участниците на теория 
и практика реални пробле-
ми, които могат да им се 
случат на пътя и как да реа-

гират в критични ситуации. 
През това време членове 
на Младежката секция на 
ТД "Чудни скали" с ръково-
дител Николай Димитров се 
зае с подготовката на тра-
се за атрактивно велосъс-
тезание, в което се вклю-
чиха по желание 12 ентуси-
асти. Тримата най-бързи с 
колелата спечелиха вауче-
ри от веломагазин "СТЕФ", 
а всички участници полу-
чиха тениски и грамоти от 

кмета на община Айтос Ва-
сил Едрев. Осигурен беше 
топъл обяд за пожелалите 
да се включат в инициати-
вата. Имаше и фотосесия, и 
усмивки - зад рамката с ло-
гото на велосъбитието. 

В ранния съботен следо-
бед велосипедистите се за-
върнаха уморени, но щаст-
ливи в Айтос - всички с же-
ланието велопоходът да 
стане традиционен.
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ПриятеЛ
Издание на Община Айтос Вестникът е основан на 14 април 1924 година

народен

1-3 ЮНИ 2021, бр. 473

Айтос с първи младежки 
велопоход „И ние сме на пътя!“ 

Организатори са Община Айтос 
и ТД „Чудни скали" – Айтос
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ОБЩИНА АЙТОС

"СЛАВЕЕВИ НОЩИ 2021"

ОБЩИНА АЙТОС
кани гражданите на тържествено честване на Деня на Ботев 
и на загиналите за свободата и независимостта на България

ГРАДСКА ГРАДИНА, 2 ЮНИ 2021 г., 11.00 часа

Шествие до 

СУ "Христо Ботев", 

с участието на 

VІ Гвардейски 

ученически отряд

Програма на ученици 

от СУ "Христо Ботев", 

поднасяне на венци и 

цветя пред паметниците 

на Ботев в Градската 

градина и в двора на 

училището.



Националният статистически институт започва до-
пълнително набиране на преброители за Преброя-
ване 2021 - от 25 май до 10 юни 2021 година.

При предстоящото преброяване на населението 
ще бъдат необходими около 30 хиляди преброители 
и контрольори, като над 25 хиляди от тях вече са на-
брани. По-голям е недостигът на преброители в голе-
мите градове. Повече от необходимия брой кандида-
ти за преброители има в Северозападна България.

В периода 18 септември - 3 октомври 2021 г. 
преброителите ще имат право да посещават дома-
кинствата в техния преброителен участък от 8.00 ч. 
сутрин до 20.00 ч. вечер, включително събота и не-
деля.

При Преброяване 2021 населените места на те-
риторията на страната ще бъдат разделени на пре-
броителни участъци, като всеки ще съдържа при-
близително 100 – 120 жилища и 250 – 300 лица. Все-
ки преброител ще може да преброи по един, два 
или повече участъка в зависимост от преброените 
онлайн лица.

Заплащането е по вече определен ценоразпис. 
Преброителите ще се легитимират със служебна кар-
та, издадена от Националния статистически инсти-
тут, като преди това ще преминат специално обуче-
ние и ще подпишат декларация за опазване на ста-
тистическата тайна на получената информация. 

Заявлението за кандидатстване за преброител е 
по образец и се подава в Общината. Документи-
те за кандидатстване могат да се изтеглят на сай-
та на Община Айтос и на Преброяване 2021 https://
bit.ly/3hsBlDG.

Преброяването на населението и жилищния фонд 
в Република България ще се проведе в периода 7 
септември - 3 октомври 2021 година, като ще пре-
мине на два етапа:

• Първи етап - чрез попълване на електронна пре-
броителна карта по интернет от 7 септември 2021 г. 
до 17 септември 2021 година.

• Втори етап - чрез посещение на преброител на 
домакинствата - от 18 септември 2021 г. до 3 октом-
ври 2021 година.

На 27 май т.г. Общин-
ски съвет - Айтос прие 
допълнение към Наред-
бата за определяне и ад-
министриране на местни-
те такси и цени на услуги 
на територията на общи-
на Айтос. Причината е, че 
в наредбата не е предви-
дена такса за случаите, в 
които длъжностното лице 
по гражданско състояние 
сключва граждански брак 
извън сградата на Общин-
ска администрация, т.н. 
„изнесен ритуал“. Зара-
ди порасналия интерес на 
младите двойки да слагат 
подписи отвъд стените на 
Ритуалната зала, възник-
ва необходимост от въ-
веждане на такса за изне-
сените  бракосъчетания, 
пише в докладната запис-
ка на кмета Васил Едрев 

до Общинския съвет. 
Семейният кодекс дава 

възможност за сключва-
не на граждански брак на 
друго публично място, из-
вън общинската Ритуална 
зала. За да може Община-
та да отговори на искани-
ята на бъдещите младо-
женци, беше необходимо 
Общинският съвет да взе-
ме решение за размера 
на таксата за ритуал на 
открито. 

Проектът на наред-
ба беше публикуван на 
08.04.2021 г. на интернет 
страницата на Община 
Айтос в раздел „Съобще-
ния“, както и в Портала за 
обществени консултации. 
Предоставена беше въз-
можност на всички граж-
дани в 30-дневен срок от 
публикуването да напра-

вят своите предложения 
и да изразят становища 
и мнения по проекта. В 
законоустановения срок 
предложения и станови-
ща по проекта не са по-
стъпили, стана ясно в за-
седателната зала. 

Съветът реши таксата 
за сключването на граж-
дански брак извън сграда-
та на Община Айтос (изне-
сен ритуал) да е 200 лв., с 
включен ДДС. Кметът Ва-
сил Едрев със заповед ще 
определи местата, на ко-
ито ще се провежда риту-
алът на открито. По думи-
те му пред ОбС, това ще 
се случва в парк "Славе-
ева река" и Етнографския 
комплекс "Генгер". Наред-
бата за допълнение на На-
редба за определяне и ад-
министриране на местни-
те такси и цени на услуги 
на територията на община 
Айтос, приета с Решение 
на Общински съвет –Ай-
тос на 27 май 2021 г. ще 
влезе в сила от деня на 
публикуването й във вест-
ник „Народен приятел“.

НП
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200 лв. за граждански брак  

извън ритуалната зала

Набират допълнително 
преброители за 

Преброяване 2021

Младите двойки ще могат да 
избират къде да се разпишат - 
l парка или в "Генгер"

От 31 май 2021 г. (понеделник) общинското търгов-
ско дружество "Айтос-Автотранспорт" ЕООД възстано-
ви всички свои курсове по общинската и областната 
транспортна схема - до и от населените места и град 
Бургас.

Актуалното маршрутно разписание можете да види-
те на сайта на Община Айтос, раздел "Общински тър-
говски дружества" - "Айтос-Автотранспорт" ЕООД и на 
Автогара - Айтос.

“Айтос-Автотранспорт“ ЕООД 
възстанови всички курсове 

до селата и Бургас 

З А П О В Е Д 
№РД-08-454

гр. Айтос, 28.05.2021г.

На основание чл.44, ал.1, т.1 и ал.2 
от ЗМСМА, чл.14, ал.2 от Закона за 
общинската собственост, чл.60, ал.1 
и ал.3, във връзка с чл.57, т.1 от На-
редба за реда за придобиване, уп-
равление и разпореждане с общин-
ско имущество, във връзка с Реше-
ние №198 на Общински съвет Айтос, 
обективирано в Протокол № 16 от за-
седание на ОбС-Айтос, проведено на 
29.01.2021г., 

З А П О В Я Д В А М:
1.Откривам процедури за про-

веждане на публични търгове с явно 
наддаване за отдаване под наем, за 
срок от 3 години на недвижими имо-
ти – частна общинска собственост, 
представляващи: 

1.1. Търговски обект №1 „Бивш 
магазин за хляб“, със застроена 
площ 60,60 кв.м, находящ се в север-
ната част на подблоково простран-
ство на ЖСК „Левски”, УПИ VІІ-2102 
, в им.пл.2102, кв.110, по плана на 
гр.Айтос, ул.”Хр. Ботев” №16, актуван 
с АЧОС №136/16.09.1998г., при грани-
ци: изток – улица, запад – вътрешен 
двор, север – УПИ VІ-2101, юг – тър-
говски обект № 2. Имотът се отдава 
под наем за извършване на търгов-
ска дейност.

- Дата и час на търга – 17.06.2021г. 
от 10:00ч. в малката заседателна 
зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена 
– 363,60лв. /триста шестдесет и 
три лева и щестдесет стотинки/ без 
ДДС.

- Стъпка за наддаване – 30,00 лв. 
/тридесет лева/ без ДДС.

- Депозит за участие – 36,36 лв. 
/тридесет и шест лева и тридесет и 
шест стотинки/, който се внася в ка-
сата на Общината /стая №10/ или 
по банков път: „Алианц Банк Бълга-
рия”, IBAN: BG 27BUIN95613300447527, 
BIC: BUINBGSF, в срок до 12:00ч. на 
16.06.2021г. При внасяне на де-
позит по банков път, средствата 
следва да са постъпили по смет-
ка на общината до 12:00ч. на 
16.06.2021г.

1.2. Помещение „Бивш магазин 
за текстил“, със застроена площ 118 
кв.м, находящо се на партерен етаж, 
в подблоково пространство на ЖСК, 
в им. пл. №2060 в кв.119 а, по плана 
на гр.Айтос, ул. „Свобода“ №3, акту-
ван с АЧОС №157/08.12.1998г., при 
граници: изток – улица, запад – въ-
трешен двор, север – вход за канце-

ларии, юг – магазин. Имотът се отда-
ва под наем за извършване на тър-
говска дейност. 

- Дата и час на търга – 17.06.2021г. 
от 10:15ч. в малката заседателна 
зала на Община Айтос.

- Начална месечна тръжна цена 
– 708,00 лв. /седемстотин и осем 
лева/ без ДДС.

- Стъпка за наддаване – 70,00 лв. 
/седемдесет лева/ без ДДС.

- Депозит за участие – 70,80 лв. 
/седемдесет лева и осемдесет сто-
тинки/, който се внася в касата на 
Общината /стая №10/ или по бан-
ков път: „Алианц Банк България”, 
IBAN: BG 27BUIN95613300447527, BIC: 
BUINBGSF, в срок до 12:00ч. на 
16.06.2021г. При внасяне на де-
позит по банков път, средствата 
следва да са постъпили по смет-
ка на общината до 12:00ч. на 
16.06.2021г.

2.За обезпечаване изпълнение-
то на задълженията по договора за 
наем определям парична гаранция 
в размер на една месечна наемна 
вноска, достигната на търга, която 
се внася преди сключване на дого-
вора. Внесената парична гаранция 
след изтичане на срока на договора 
се освобождава, като не се начис-
лява лихва.

3.Утвърждавам по 1 /един/ ком-
плект тръжна документация за всеки 
отделен имот за провеждане на тър-
га, съдържащ следните документи:

- Копие от заповед за насрочен 
търг;

- Заявление за участие - приложе-
ние №1; 

- Декларация за оглед на имота – 
приложение №2

- Декларация за условията на тър-
га и проекто-договора – приложе-
ние №3;

- Декларация за съгласие за съби-
ране, използване и обработване на 
лични данни – приложение №4;

- Тръжни условия;
- Копие от Акт за частна общинска 

собственост; 
- Копие от скица на имота; 
- Договор за наем /проект/;
4.Тръжната документация е на 

стойност 30.00 лв./тридесет лева/ без 
ДДС, която се закупува до 16:00ч. на 
15.06.2021г. в Центъра за услуги и 
информация на гражданите.

5. Кандидатите следва да предста-
вят в запечатан непрозрачен плик 
до 12:00ч. на 16.06.2021г. в Центъ-
ра за услуги и информация на граж-
даните към общината следните до-
кументи:

5.1. Заявление за участие в търга - 
приложение №1; 

5.2. Декларация за оглед на имота 
- приложение №2;

5.3. Декларация за условията на 
търга и проектодоговора - приложе-
ние №3;

5.4. Декларация за съгласие за съ-
биране, използване и обработване 
на лични данни - приложение №4;

5.5. Документ за внесен депозит;
5.6. Документ за закупена тръжна 

документация;
5.7.Пълномощно с нотариална за-

верка на подписа, когато се участва 
чрез пълномощник. Допустимо е пъл-
номощното да не се постави в пли-
ка, а да се предаде на комисията на 
нейното заседание. На комисията се 
предоставя оригинал или заверено 
за вярност копие, като в този случай 
оригиналът се показва за сверка.

6. До участие в търга ще се допус-
кат физически и юридически лица. 
Върху плика, в който кандидатът е 
поставил необходимите документи 
за участие в търга се записва обек-
та на търга, наименованието на кан-
дидата и ако е юридическо лице се 
записва и ЕИК на фирмата.

7. Оглед на имотите да се извърш-
ва всеки работен ден до 12:00ч. на 
16.06.2021г. с представител на Об-
щината след представяне на плате-
жен документ за закупена тръжна 
документация и предварителна за-
явка.

8. Начин на плащане: в 14-дневен 
срок от влизане в сила на заповед-
та за спечелил участник и преди под-
писването на договора спечелилият 
кандидат следва да внесе един месе-
чен наем с ДДС и една гаранция по 
изпълнение на договора в размер на 
един месечен наем.

9. В 7- дневен срок от сключване 
на договора наемателят следва да 
представи застрахователна поли-
ца за сключена застраховка, вклю-
чително срещу природни бедствия и 
земетресения. 

Настоящата заповед да се обяви 
във вестник „Народен приятел”, елек-
тронната страница на Община Айтос 
и да се постави на информационно-
то табло на общината.

Контрол по изпълнение на заповед-
та ще упражнявам лично.

Допълнителна информация на 
тел.: 0558/2 34 40 или в ЦУИГ на Об-
щината. 

ВАСИЛ ЕДРЕВ
КМЕТ НА ОБЩИНА АЙТОС

ОБЩИНА АЙТОС
ОБЩИНСКА АДМИНИСТРАЦИЯ



От седмица живеещите в 
блоковете на ул. "Хаджи Ди-
митър" се радват на чисто 
нова градинка, която Общи-
ната създаде на изоставен до 
сега терен (зад бившия мага-

зин „1001 стоки“). Появи се 
малък оазис - с 12 туи и под-
ходящо количество розови 
храсти. Поставени са пейка 
и кошче за отпадъци от мита 
мозайка.

Теренът е облагороден по 
нареждане на кмета, със сред-
ства от бюджета и с дейст-
вията на отдел "Благоустроя-
ване" в Общинската админи-
страция.
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Още един зелен оазис в града200 лв. за граждански брак  
извън ритуалната зала

Общинският съвет засе-
дава на 27 май 2021 г. с дне-
вен ред от 14 точки. Едино-
душно беше приет отчетът 
за дейността на общинска-
та фирма „АВИЦЕНА“ ЕООД. 
За поредна година управите-
лят Младен Иванов докладва 
пред съветниците финансо-
ва стабилност на аптечното 
търговско дружество. Прие-
то беше и предложението на 
Васил Едрев – кмет на общи-
на Айтос за упълномощава-
не на представител на общи-
на Айтос за участие в редов-
но  общо събрание на акцио-
нерите на „УМБАЛ-Бургас”АД, 
гр. Бургас и за определяне на 
позиция и мандат по реше-
нията, които ще бъдат взети. 
Представител на Община Ай-
тос да бъде д-р Паруш Пару-
шев, управител на „МБАЛ Ай-
тос“ ЕООД, решиха съветни-
ците. Наредба за допълнение 
на Наредба за определяне и 
администриране на местни-
те такси  и цени на услуги на 
територията на община Ай-
тос получи одобрението на 
ОбС. Допълнението е свърза-
но с приемането на нова так-
са за т.н. "изнесен ритуал". 
Промяната дава възможност 
на бъдещите младоженци да 
сключват граждански брак 

извън сградата на Община-
та, на места, определени със 
заповед на кмета. 

Акцентът на майското за-
седание беше поставен вър-
ху приемането на Плана за ин-
тегрирано развитие на общи-
на Айтос 2021-2027 г. Страте-
гическият документ определя 
посоката на развитие на Об-
щината през следващите се-
дем години.

На майското си заседа-
ние Общинският съвет опре-
дели представител на Общи-
на Айтос в Общото събрание 
на съдружниците на „БУРГА-
СИНВЕСТ“ ООД гр. Бургас. 
Беше одобрена и докладна-

та записка на кмета за кан-
дидатстване на Община Ай-
тос с проектно предложение 
по процедура чрез директно 
предоставяне на безвъзмезд-
на финансова помощ “Патро-
нажна грижа +” по Оператив-
на програма „Развитие на чо-
вешките ресурси 2014-2020“. 
Целта е устойчиво развитие 
на патронажната грижа за 
възрастни хора и лица с ув-
реждания, включително и за 
хора с хронични заболявания 
и трайни увреждания. За цел-
та се предвижда продължа-
ваща финансова подкрепа и 
оказване на здравно-социал-
ни услуги в домашна за потре-

бителите среда. Програмата 
се реализира с финансовата 
подкрепа на Европейския со-
циален фонд.

 В полза на Главна дирек-
ция „Изпълнения на наказа-
нията” - гр. София беше взе-
то решение за учредяване на 
безвъзмездно право на полз-
ване върху част от недвижим 
имот – частна общинска соб-
ственост - канцелария на ул. 
„Свобода“ №3.

Има решения за прекратя-
ване на съсобственост меж-
ду Община  Айтос и физиче-
ски лица в кв. 40 по плана на 
с. Съдиево, община Айтос, и в 
кв.19 по плана на с. Лясково, 
община Айтос. Съветът гласу-
ва и продажба на недвижим 
имот  в м. Ташла баир в зем-
лището на с. Пещерско, с на-
чин на трайно ползване „изо-
ставена орна земя”, чрез про-
веждане на публичен търг с 
явно наддаване. Беше даде-
но и разрешение за изработ-
ване на проект за ПУП-ПРЗ 
(подробен устройствен план - 
план за застрояване) за част 
от поземлен имот в м. Моги-
лата, землище на гр. Айтос с 
НТП „Нива”.

В точка „Питания“ общин-
ските съветници изслушаха 
„Отворено писмо на майки с 
искане за промяна на чл. 35 от 
Наредбата за детските гради-
ни“. Писмото беше предста-
вено от Деяна Тинкова и под-
крепено с 90 подписа. Основ-
ният проблем, който постави 
Тинкова е, че работещите в 
чужбина, или без трудов до-
говор, майки в майчинство и 
т.н. не могат да се сдобият с 
документ за месторабота, ка-
къвто се изисква по чл. 35 на 
Наредбата. Общинският съ-
вет подкрепи предложението 
на кмета, Комисията по обра-
зование да организира сре-
ща с всички заинтересовани 
страни, за да стане ясно има 
ли проблем, и ако има - как да 
бъде решен.

НП

Общинският съвет прие Плана 
за интегрирано развитие на 

община Айтос 2021-2027
Всички решения от майското заседание

Важни срокове 
за

изборите за народни представители
за Народно събрание на 11 юли 2021 г.

Във връзка с произвеждането на избори за народни 
представители за Народно събрание на 11 юли 2021 
година всеки гласоподавател след проверка в избира-
телния списък  може да поиска: от датата на обявяване 
на избирателните списъци 31 май 2021 г. :

До 26.06.2021 г.

Избиратели с трайни увреждания, 
които не им позволяват да упражнят 
избирателното си право в изборното 
помещение, но желаят да гласуват с 
подвижна избирателна кутия, заявя-
ват желанието си в писмена форма 
чрез заявление  по образец или чрез 
електронно заявление през интернет 
страницата на общините по постоян-
ния им адрес или настоящия им ад-
рес в случаите, когато своевремен-
но е направено искане за гласуване 
по настоящ адрес

До 26.06.2021 г.

Избирател, чийто постоянен и насто-
ящ адрес са в различни населени 
места, може да поиска да бъде впи-
сан в избирателния списък по насто-
ящ адрес. Искането се прави писме-
но до кмета на общината, кметството 
или до кметския наместник и съдър-
жа ЕГН на избирателя, вида и номе-
ра на документа му за самоличност 
и подпис; или чрез електронно заяв-
ление през интернет страницата на 
Главна дирекция ГРАО. 

До 03.07.2021 г.

Избирател спрямо когото са допус-
нати непълноти и грешки в избира-
телния списък подава заявление за 
отстраняването им до общинската 
администрация

До 05.07.2021 г.

 Избиратели с трайни увреждания, 
които не им позволяват да упраж-
нят избирателното си право в избор-
ното помещение и желаят да гласу-
ват с подвижна избирателна кутия, 
но не са подали заявление в срок 
по чл.37, ал.1 от Изборния кодекс 
/26.06.2021г./, може да гласуват с под-
вижна избирателна кутия, ако заявят 
това и при условие, че на територи-
ята на населеното място е назначе-
на подвижна СИК

ОБЩИНА АЙТОС
СЪОБЩЕНИЕ

Строго забранено е нерегламентираното изхвър-
ляне на строителни отпадъци в контейнерите за би-
тови отпадъци, речни корита, ниви, горски територии, 
пътища, дерета. Нарушителите ще бъдат наказвани с 
глоби. 

Всеки гражданин на територията на общината, жела-
ещ да депонира строителни отпадъци, трябва да подаде 
заявление до кмета на община Айтос и да получи Раз-
решение от кмета на община Айтос за извозването на 
строителния отпадък до съответната площадка. 

Заявлението се подава в Центъра за услуги и инфор-
мация на гражданите в сградата на Община Айтос или 
чрез електронна поща на адрес: aetos5@abv.bg. 

Лице за контакти: Катя Иванова – старши експерт, 
Дирекция ТСУРР, стая №6, тел. 0897 992 321.



В началото на март т.г. по-
сетихме Средно училище „Ни-
кола Й. Вапцаров“ със скром-
ната идея да отразим първа-
та самостоятелна изложба на 
учителката по рисуване Фа-
тме Иляз. Впечатлени от бога-
тия училищен живот и от же-
ланието на ученици и учите-
ли да ни покажат поне малка 
част от всичко, което се случ-
ва в училището, гостувахме на 
Вапцаровци в продължение 
на часове. На 25 май 2021 го-
дина - един специален ден за 
СУ „Никола Й. Вапцаров“, от-
ново бяхме там - в училището, 
пълно с живот. 

Денят беше неучебен, но ръ-
ководството, учителите и уче-
ниците изпълниха двора, в оч-
акване на интересни и с много 
желание готвени събития. На-
чало на празничния за учили-
щето (след 24 май) ден даде 
Мажоретният състав с ръко-
водители Весела Захариева 
и Маргарита Стратиева. Кра-
сивите момичета бяха горди 
с новата композиция по хо-
реография на Мая Христо-
ва и ни заредиха с настрое-
ние. Не предполагахме обаче 
какъв взрив от емоции може 
да предизвика сред учени-
ците традиционната Вапца-
ровска щафета, организира-
на от учителите по физиче-
ско възпитание и спорт Сер-
гей Пеев, Никола Габровски, 
Валентин Герджиков и Димчо 

Данов. Оказа се събитие, в ко-
ето искат да участват всички 
- от III до X клас. Стартираха 
по групи – III и IV класове, V и 
VI класове, VII и VIII класове, 
IX, X и XI класове. Щафетата 
беше с три поста, а всеки от-
бор - с по четирима състеза-
тели. След оспорваното над-
бягване и мощните възгласи 
за подкрепа, класирането по 
групи показа, че най-добри в 
групата на третите и четвър-
тите класове са: Първо мяс-
то - IVб клас – Елиф-Ася Се-
лим, Себахтин Мустафа, Сте-
лияна Иванова, Серкан Мю-
мюн; Второ място - IVв клас 
– Вероника Калчева, Крис-
тин Николова, Синан Юсе-
ин, Мерт Шабан; Трето място 
- IIIа клас – Мерт Салиев, Фе-
взи Кенан, Надежда Петкова, 
Клара Дживанова.

В групата на петите и шес-
тите класове: Първото мяс-
то беше за VIа клас – Дже-
сур Ахмедов, Енвер Тефик, 
Жасмина Татарова, Емине 
Юмер; Второто - за VIв клас 
– Ралица Дачева, Виктория 
Маринчева, Али Али, Кайра 
Хасан; и Трето място за VIб 
клас – Хюсеин Хюсеин, Йоан 
Парушев, Велина Бахчевано-
ва, Стела Николова. 

В група VII и VIII класове: 
Първо място за VIIIб клас – 
Стефания Станчева, Берна 
Сали, Кристиян Иванов, Алек-
сандър Чорио; Второ място за 
VIIIа клас – Гюркан Шабан, Се-
батин Осман, Габриела Дими-
трова, Алисия Василева; Тре-
то място за VIIIв клас – Катери-
на Славова, Надрие Халим, Ке-
мал Джемал, Ахмед Муталиб.

В групата на големите уче-
ници - IX, X и XI класове: Пър-

во място - Xв клас – Елиза 
Милякова, Дарина Колева, 
Мустафа Смаил, Ахмед Хам-
за; Второ място - Xа клас – 
Жанет Желева, Дарина Ни-
колова, Ефе Хасан, Ванеса 
Стоянова; Трето място - XIа 
клас – Али Хасан, Емил Ва-
силев, Никол Стоянова, Петя 
Николова.

Веднага след Вапцаровска-
та щафета започна голямото 
награждаване на учениците, 
постигнали призови места в 
различни състезания и конкур-
си. Осем купи бяха връчени от 
директора на училището Ири-

на Вътева на отличилите се в 
състезанията „Многознайко“ 
- децата, които за най-кратко 
време са дали най-голям брой 
верни отговори. Али Али, Едже 
Расимова, Зерин Ахмедова и 
Сейде Осман получиха купи 
за отличното си постижение 
в състезанието „Аз зная ан-
глийски“. На Ивайла Бахчева-
нова беше връчена купа за по-
стижението й в „Млад матема-
тик“, а Кина Георгиева, Мари-
ана Спасова и Надежда Пе-
ткова бяха отличени с купи за 
представянето си в състезани-
ето „Родна реч“.

Бяха наградени и ученици-
те, класирани за национал-
ния кръг на селекция на На-
ционалното състезание по 
творческо писане на англий-
ски език - Владимир Стойчев 
и Стоян Тончев. Своите грамо-
ти и награди получиха и уче-
ниците, заели първите места 

в двата училищни конкурса за 
дизайн на рекламни плакати 
на кампаниите за прием на 
ученици в първи и осми клас. 
Джелил Мухарем и Есра Ер-
кин от ХIб клас получиха гра-
моти и таблети, за първо мяс-
то в конкурса за дизайн на ре-
кламен плакат за първи клас. 
Наградени бяха Ивелин Геор-
гиев от VIIIб клас, класиран и 
в двата конкурса, съответно 
на второ и трето място, еки-
път Ева Бохосян и Стефания 
Станчева от VIIIб клас и Илай-
да Аптикадир от ХIб клас, кои-
то си поделиха третото място 

в конкурса за плаката за пър-
воокласниците, а Фазиле Ис-
маил от ХIб клас – за третото 
място в конкурса за плакат за 
осмокласниците.

Кристин Николова от IVв 
клас получи своя златен ме-
дал от пролетния кръг на със-
тезанието „Математика без 
граници“, а Емир Юмеров – 
бронзов медал от същото със-
тезание. 54 златни медала по-
лучиха класираните на първо 
място в четирите състезания 
„Многознайко“ – „Млад ма-
тематик“, „Млад художник“, 
„Аз зная Английски“ и „Род-
на реч“. Над 70 са сребърни-
те медали от четирите със-
тезания. Резултатът от със-
тезанието „Млад художник“ 
пък са прекрасните излож-
би в цялата сграда на учили-
щето, на които са подредени 
класираните творби на учени-
ците. И това не беше краят на 

този ден. След награждаване-
то, едновременно стартира-
ха три събития – волейболни-
те блиц срещи между учители 
и ученици, Голямото пролет-
но фолклорно надиграване и 
рециталът на хор „Усмивка“, 
съвместно с клуб „Дигитални 
светове“ и клуб „Млади въз-
рожденци – Iб“. А учениците 
имаха възможността да из-
берат събитието, на което да 
присъстват.

Двете волейболни срещи 
бяха между отборите на учи-
тели и ученици. Първи в състе-
занието влязоха дамите. На-
прегната и много емоционал-
на беше тази среща, а публи-
ката в еуфория, подкрепяше 
и двата отбора с ръкопляска-
ния и възгласи. След много ус-
пешни отигравания и от две-
те страни на мрежата, и поч-
ти изравнен резултат през ця-
лото време, на финала победа 

извоюва отборът на ученички-
те. Срещата при мъжете също 
беше много оспорвана, с ра-
вен резултат почти до края. 
Естествено, в отбора на учи-
телите, се включиха и препо-
давателите по физическо въз-
питание и спорт, а подгрява-
нето беше осигурено от уни-
калното изпълнение на учи-
телките-мажоретки. Всичко 
случващо се на волейболния 
терен, коментираше Нели Ма-
ринова. Накрая, и срещата на 
мъжете завърши с победа на 
учениците.

Нямаше как да пропуснем 
Голямото пролетно фолклор-
но надиграване на площадка-
та пред главния вход на учи-
лището, с водещ Лиляна Тан-
гарджиева. Извиха се някол-
ко хора – Право Александров-
ско, Дайчово, Ширто, Елени-
но, Ганкино... По-опитните 
в народните танци учители, 

участвали в състава „Вапца-
ровски ритми“ (танцовият със-
тав на учителите Вапцаровци), 
показваха на учениците слож-
ните стъпки, и всички заедно 
се нареждаха да танцуват.

Захласнахме се и по реци-
тала на хор „Усмивка“ с ръко-
водител Валя Иванова, пред 
северозападния вход на учи-
лището. Децата се представи-
ха с репертоар от десет пес-
ни, изучавани през учебна-
та година. Към всяка песен 
имаше атрактивна презента-
ция от учениците в клуб „Ди-
гитални светове“ с ръководи-
тел Мария Филипова. А уче-
ниците от клуб „Млади въз-
рожденци – Iб“ с ръководи-
тел Таня Петкова изпълниха 
две песни и марш.

По време на всички тези 
събития, учениците от клуб 
„Млади възрожденци – IVб“ 
с ръководител Станка Митко-
ва подредиха Информацио-
нен павилион. Там те разказ-
ваха на своите съученици за 
дейността на клуба и неговия 
патрон Васил Левски. Показ-
ваха материали, изработени 
през учебната година, както 
и ценни подаръци и книги, по-
лучени от гостували на клуба 
изявени личности.

Открита беше и фотоизлож-
бата на клуб „Краезнание и 
пешеходен туризъм“ с ръково-
дител Здравко Димов. Оказа 
се, че снимките на изложба-
та са заснети по време на по-
ходите и занятията на клуба, 
и са от различни забележи-
телности и интересни на уче-

ниците места в града и окол-
ностите.

Целият богат на Вапцаров-
ски прояви ден беше отразен 
от учениците в клуб „Училищ-
ни медии“ чрез излъчване на 
живо във фейсбук страница-
та на училището и заснема-
не на всички събития. Свои-
те снимки от награждаването 
предостави Иван Чаков, а от 
Голямото пролетно фолклор-
но надиграване - Мария Фи-
липова.

25 май 2021 г. беше ден, пъ-
лен с живот за СУ „Никола 
Й. Вапцаров“ - училището, в 
което винаги има достатъч-
но пространство за изява на 
заложби и таланти. С нетър-
пение очакваме следващата 
покана, за да съпреживеем 
още вълнуващи събития с Ва-
пцаровци.

НП
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стр.4 Народен приятел8
Един ден в СУ „Никола Вапцаров“ - 

училище, пълно с живот...

старт на вапцаровската щафета

Дамският двубой по волейбол

Кристин Николова от IVв клас получи 
своя златен медал от пролетния кръг на 
„Математика без граници“

Хор "Усмивка"Учителките мажоретки

Голямото пролетно фолклорно надиграване е една дългогодишна традиция 
за вапцаровци Клуб „Млади възрожденци"
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УчилищЕмоето

В СУ „Димчо Дебелянов“ 
проведоха литературен конкурс
„Черноморски фар“

Провеждането на конкур-
си – литературни изпълни-
телски, литературни творче-
ски, музикални и театрални, 
са част от традицията на СУ 
„Димчо Дебелянов“. За съ-
жаление, пандемията нало-
жи своите ограничения в 
училищата и повечето от 
проявите и тази година не 
можаха да бъдат осъщест-
вени. Въпреки това педаго-
зите и ръководството на 
училището продължават да 
поддържат любовта към 
творчеството и словото. 
Наскоро бе организиран 
конкурс за художествено 
изпълнение на любимо про-
изведение. При спазването 
на епидемиологичните мер-
ки и при ограничена публи-
ка, но с много вълнение и 
ентусиазъм децата рецити-
раха стихове за родината, 
майката, природата. Те впе-
чатлиха журито не само с 
изпълненията, но и с подбо-
ра на литературните творби. 
А Елиф Шабанова от 7в клас 
изпълни лични свои творби.

На 1 юни учениците ще 

преживеят отново празнич-
ния момент като получат 
своите отличия и награди. 

В СУ „Димчо Дебелянов“ 
се прилагат съвременни ме-

тоди на преподаване, спо-
дели директорът Пейко Сто-
ев. Класните стаи са обо-
рудвани с необходимата 
техника, прилагат се инова-
тивни технологии, а учители-
те се стремят достъпно да 
представят учебния матери-
ал. 

Като приоритет и в отго-
вор на потребностите на 
съвремието, в училището на 
преден план е изведено обу-
чението по български език и 
литература, чужди езици, 
математика, изкуства и 
спорт. В последните години 
се провеждат много инициа-
тиви, свързани с опазване 
на околната среда. Раздел-
ното събиране на отпадъци 
и чистотата на природната 
среда са част от съпътства-
щото обучение на учениците 
и изграждането на навици 
за природосъобразен жи-
вот.

В залата на училището е 
подредена изложба от при-
родни картини, направени 
от ученици по уникална тех-
нология – с восък и с помо-
щта на ютия.

Жури в състав: Румяна Емануилиду, 
Ирина Костадинова и Стефан Диомов, 
прослуша участниците в Литературния 
конкурс за художествено изпълнение на 
любимо литературно произведение и ре-
ши да присъди награди в две възрастови 
групи съответно:

• Първи и втори клас
• Трети, четвърти, пети и седми клас

Журито класира следните участници:

ПЪрВи и ВтОри КЛаС

ПЪрВО МЯСтО
1.Дивна Желева - 2а клас
2.Никол Иванова - 2а клас
3.Петър Чолаков - 2б клас

ВтОрО МЯСтО
1.Рая Колева - 1а клас 
2.Александра Димитрова - 1в клас
3.Карина Енчева - 1в клас
4.Антония Тодорова - 2б клас
5.Никола Дамянов - 2в клас

трЕтО МЯСтО
1.Димитър Пачев - 1б клас
2.Мария Минева - 2б клас
3.Мария Мечева - 2б клас
4.Моника Стамова - 2в клас

ПООЩритЕЛни наГраДи
1.Ванина Цветкова - 1а клас
2.Георги Атанасов - 1а клас
3.Стефани Вълкова - 1б клас
4.Стефан Илиев - 1б клас

5.Йордан Илиев - 1в клас
6.Дарина Демерджиева - 2б клас
7.Мария Минкова - 2в клас

трЕти, ЧЕтВЪрти,  
ПЕти и СЕДМи КЛаС

Специална награда на журито -  
Елиф Шабанова - 7в клас

ПЪрВО МЯСтО
1.Даниел Апостолов - 3а клас
2.Александра Радева - 4б клас
3.Рая Николова - 4б клас
4.Цветелина Чолакова - 4б клас

ВтОрО МЯСтО
1.Мая Лазарова - 3а клас
2.Никол Тодорова - 3а клас
3.Александра Камиларова - 3б клас
4.Мария Боярова - 4б клас
5.Диляна Дончева - 5в клас

трЕтО МЯСтО
1.Виолета Желева - 3б клас
2.Пролетина Трифонова - 3б клас

ПООЩритЕЛни наГраДи
1.Даниел Радев - 4а клас
2.Симеон Цанев - 4в клас
3.Полина Илиева - 5в клас

ГраМОта За УЧаСтиЕ
1.Ангел Костадинов - 4а клас
2.Марина Райкова - 4а клас

Дона МитЕВа

Всички ученици от пети 
да единадесети клас в 
областта се върнаха без-
проблемно в клас. Това 
потвърди началникът на 
Регионалното управле-
ние на образованието 
инж. Виолета Илиева. Тя 
допълни също, че вече се 
допуска и провеждането 
на извънкласни дейности, 
също така и екскурзии.

Що се отнася до мер-
ките заради пандемията 
- задължителни остават 
дезинфекцията и носене-
то на маски. Огранича-
ват се контактите между 
отделните паралелки и 
различните класове.

„Нашите усилия про-
дължават да бъдат насо-

чени към безпроблемно-
то  провеждане на мату-
рите. Приключва вече и 
изпитът от третата мату-
ра. В края на миналата 
седмица в столицата бя-
ха занесени от колегите 
експерти работите от На-
ционалното външно оце-
няване по български език 
и литература и математи-
ка за четвърти клас. Сега 
се очакват да излязат ре-
зултатите от първия зре-
лостен изпит по българ-
ски език и литература на 
дванадесетокласници-
те“, обобщи инж. Илие-
ва.

Признание за работата 
на гилдията на литерато-
рите в Бургас е фактът, 
че експертката по БЕЛ 
Венета Иванова е зам.-

председател на комисия-
та, занимаваща се с про-
верката на писмените 
работи.

В първите дни на юли 
се очакват и резултати-
те. По мнения на учени-
ците, които се явиха на 
матурата - зададената 
тема „Смисълът на бла-
годеянието“ – върху откъ-
са на Йовковата творба 
„Песента на колелетата“, 
е много благодатна. Оч-
акват се добри оценки.

Когато проверката на 
работите приключи, все-
ки абитуриент може да 
види своята оценка с па-
ролата, която има на сай-
та на Просветното ми-
нистерство или на този 
на  съответното регио-
нално управление.

Учениците - в клас, 
чакат се резултатите 
от първата матура

Журито на конкурса

Картини, направени от учениците 
по уникална технология – с восък и 
ютия

Разделното събиране на отпадъци и 
чистотата на природната среда са 
част от съпътстващото обучение на 
учениците и изграждането на навици 
за природосъобразен живот

Композиторът Стефан Диомов споделя своя ръ-
копис на мемоарната си книга с директора на учеб-
ното заведение Пейко Стоев

Децата изпълняват свои любими художествени произведения

Елиф Шабанова със специалната награда на жу-
рито



Ина ПЕТРОВА

В присъствието на 
местни жители и офици-
ални гости от Турция в 
Средец бе открита нова 
културна институция. Тя 
се помещава в бившия 
военен клуб, който от 
близо 20 години стои за-
творен. 

Сградата е изцяло 
преустроена и ремонти-
рана с европейски сред-
ства. Залите й ще се 
ползват за репетиции 
от местните певчески 
състави и за различни 
културни изяви, пред-
ставящи местното твор-
чество или гостуващи 
групи. Вътре се поме-
щава и еколаборатория, 
която ще изследва със-
тоянието на почвите, 
водите и въздуха. 

Първата стъпка към 
възраждането на зане-
марения бивш военен 
дом в Средец е от пре-
ди няколко години, кога-
то Министерството на 
отбраната прехвърля 
сградата на Общината. 
И тя се заема да я ре-

конструира и обзаведе. 
За цялостното й преу-
стройство администра-

цията разчита на евро-
пейски средства, които 
печели по съвместен 

проект с турската общи-
на Визе по Програмата 
за трансгранично съ-

трудничество България 
- Турция. Проектът е на 
стойност над 358 000 ев-
ро, от които 172 000 за 
българския партньор. 
Реализира се за две го-
дини.

За символичното ря-
зане на лентата в Сре-
дец дойдоха част от тур-
ските партньори – кме-
тът на община Визе Ер-
кан Юзалп и депутатът 
Вежди Гюндолду. Кме-
тът на община Средец 
Иван Жабов не скри ра-
достта от откриването 
на новата придобивка. 

„Всеки един от мест-
ните клубове има по ед-
на певческа група и 
много трудно можехме 
да осигурим място за 
репетиции. Така че сце-
ната с 50 седящи места 
ще се ползва от нашите 
певчески групи да репе-
тират, за различни ме-
роприятия, събрания“, 
разясни Жабов.

В новата културна ин-
ституция ще се направи 
и музей на бойната сла-
ва. Местните го привет-
стват, защото бившето 

Грудово е един от из-
вестните в миналото 
центрове с дислоцира-
ни много поделения, за-
щитавали българската 
граница. 

Еколабораторията пък 
ще е в полза на всички 
жители, категорични са 
от екипа по проекта.  

„Идеята ни беше да 
повишим екологичната 
култура на децата. За-
ложихме и на чисто 
практическите ползи. 
Лабораторията ще бъде 
в полза на цялото обще-
ство, както и на опреде-
лени групи от него. Ви-
зирам земеделските 
производители. При ед-
но изследване на поч-
вата, на нейните качест-
ва и характеристики, 
земеделските произво-
дители ще знаят как да 
подобрят реколтата си“, 
каза Петя Шиварова, 
ръководителят на про-
екта.

Това е втори проект с 
еконасоченост, който 
Общината печели. На-
стоящият приключва в 
края на месец юли т.г.
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ОбщинИ
Преобразиха бившия 
военен клуб в Средец 
в модерна културна институция

Гинка БОЖИЛОВА

Той е един от основателите 
на Машинно-тракторна станция 
в Средец през 1956 година. Сто-
ян Калпаклиев започва като 
тракторен бригадир, по късно 
става началник-производство.

34 години и 8 месеца е стажът 
му в МТС, от които 22 години 
партиен секретар и 6 години 
председател на Профкомитета.

За труда и отговорността, ко-
ято е носил, говорят многото 
награди – грамоти, значки, пла-
кети като „Герой на социалис-
тическия труд“, медал „40 годи-
ни от победата на 09.09.1944 г.“, 
и най голямата правителстве-
на награда е „Народен орден 
на труда“ - златен.

Неведнъж като награда е из-
пращан на екскурзии в СССР, 
Унгария, Полша, Германия и 
Украйна.

Става член на пенсионерска-
та организация на 8 април 1989 
година. Повече от 12 години е 
член на общинското ръковод-
ство на пенсионерите, от които 
6 като заместник-председател 
и 6 като председател на орга-
низацията. Член е на окръжно-
то ръководство на пенсионе-
рите в Бургас и четири години 

на Националния пенсионерски 
съюз.

Почетен гражданин на род-
ното си село, за което написва 
и исторически очерк, в който 
предава историята на Белев-
рен от създаването му до наши 
дни.

Освен общественик, той е и 
дългогодишен самодеец. Оби-
ча да пее хубавите български 
песни и е един от доайените на 
МФГ към пенсионерския клуб..

Бай Стоян е уважаван граж-
данин. Не помни да е имал кон-
фликти с някого, уважителен е, 
уважава съседите си, прияте-
лите, колегите, с които работи. 
Те от своя страна му отвръщат 
със същото.

В семейството му цари спо-
койствие и уют. До него винаги 
е съпругата му. Така възпитава 
и двете си дъщери Радка и Ка-
личка – да работят честно, да 
уважават другите, ако искат да 
са уважавани, да бъдат добри 
и да правят добро.

Днес е на достолепна въз-
раст – 90 г. Не са много, но не 
са и малко. Но човек винаги 
има мечти – а неговите са 
скромни: да го помнят хората с 
добротата и честността му, как-

то и с уважението, което има 
към всеки един.

Това е и поводът за юбилей-
ното му честване сред колеги и 
общественици от града в клуба 
на пенсионера, където всички 
от сърце му пожелаха да е жив 
и здрав и отново да събере 

всички на стогодишния си юби-
лей.

С топли думи към него се 
обърна кметът на община Сре-
дец – инж. Иван Жабов, който 
наред с изречени мили думи, 
му поднесе плакет, грамота  и 
красив пролетен букет името 

на Общината.
Поздравления и подаръци 

получи и от клуба на пенсионе-
рите в Средец в лицето на Ви-
ли Тодорова, председател на 
клуба, от окръжното и централ-
но ръководство на пенсионе-
рите.

Основател на машинно-тракторна станция 
в странджанския град празнува 90 години 
Общественик и самодеец,  
Стоян Калпаклиев е автор  
на очерк за село Белеврен



„Черноморски фар“

Олимпийците Йосиф 
Миладинов и Диана Пе-
ткова взеха големите на-
гради от международния 
плувен турнир за Купата 
на кмета в Бургас.

Надпреварата в "Парк 
Арена ОЗК" беше квали-
фикация за игрите в То-
кио и със солидния за 
родните стандарти награ-
ден фонд от 21 800 лв.

Премии получиха пър-
вите десетима в двата по-
ла с най-висок сбор от три 
дисциплини по точковата 
таблица на ФИНА, пише 
bgswim.com.

Най-добри при мъжете 
и жените бяха пловдивча-
ните Йосиф Миладинов 
(„Младост '91“) и Диана 
Петкова („Спринт“).

Европейският вицешам-
пион от Будапеща бе с 
най-висок актив - на 100 
м св. стил - 50,30 сек, 100 
м бътерфлай - 52,28 и на 
50 м бътерфлай - 23,67 
сек.

Петкова бе №1 при же-

ните с 55,68 на 100 м св. 
стил, 2:14,25 мин. на 200 м 
съчетано и 1:09,80 мин. на 
200 м бруст.

Премиите бяха следни-
те:  1-во място – 3000 лв., 
2-ро място – 2000 лв., 3-то 
място – 1000 лв., 4 място 
– 800 лв., 5 място - 700 лв., 
6 място - 500 лв., 7 място 
– 400 лв., 8 място – 300 лв., 
9 място – 200 лв., 10 мяс-
то – 100 лв.

Турнирът за Купата на 
кмета бе за 13-годишни и 
по-големи.

Участваха 259 състеза-
тели от 34 клуба, включи-

телно от Молдова, Румъ-
ния и Сърбия.

По време на надпрева-
рата Йордан Янчев - ПК 
„Сандански“, подобри на-
ционалния рекорд на 800 
м св. стил, финиширайки 
за 8:01,98 мин.

Съгражданинът му от 
„Вихрен“ Петър Мицин 
пък покри норматив за ев-
ропейското първенство 
за юноши в Рим в начало-
то на юли. Направи го на 
200 м св. стил, плувайки 
за 1:51,22 мин.

Нормативът е 1:51,75 
мин.

Георги РУСИНОВ

Последният кръг в Югоиз-
точна Трета лига беше жиз-
неноважен за бургаския 
футболен клуб „Черномо-
рец“. „Акулите“ се бориха 
до последно за класиране 
във Втора лига, но въпреки 
победата като гост над 
„Карнобат“, „сините“ оста-
наха на трето място в кла-
сирането. 

Преките съперници за 
класиране на бургазлии - 
„Загорец“ (Нова Загора) и 
„Марица“ (Пловдив) също 
постигнаха победи. Новоза-
горци се наложиха над „Ги-
гант“ (Съединение) с 3:0 ка-
то домакини. В Пловдив пък 
„Марица“ надви с 3:1 „Бо-
рислав“ (Първомай). По то-
зи начин класирането оста-
на непроменено. „Загорец“ 
запази лидерската позиция 
и си извоюва промоция във 
Втора лига. „Марица“ оста-
наха с равни точки с ново-
загорци, но головата разли-
ка на „Загорец“ е по-добра. 
На 2 точки зад двата първи 
тима завършват и „акули-
те“.

В Карнобат иначе „Чер-
номорец“ постигна много 
добра победа с 4:1 над ко-
равия домакин. В 15-та ми-
нута Мирослав Радев се 
възползва от грешка в от-
браната и откри резултата 
за „акулите“. В 32-та мину-
та Милен Танев бе точен за 
0:2. 

През второто полувреме 

паднаха останалите голове 
в мача. Щатният голмай-
стор на „Черноморец“ Ма-
риян Тонев не пропусна да 
се разпише и в този мач. 
Това той направи в 63-та 
минута. 4 минути по-късно 
за 0:4 реализира Антон Узу-
нов. 

В 70-ата минута на тере-
на се появиха трима юно-
ши на клуба. В 75-ата мину-
та домакините от „Карно-
бат“ все пак вкараха поче-
тен гол, оформяйки крайния 
резултат 1:4.

„Черноморец“ със сигур-
ност завършва един много 
добър сезон и е абсолютно 
задължително преследва-
нето на промоция във Вто-
ра лига догодина. 

Последният кръг в Югоиз-
точна Трета лига бе много 
важен и за футболния клуб 
„Несебър“. „Делфините“ бя-
ха с равен брой точки със 
„Спартак“ (Пловдив), а един 
от тях със сигурност тряб-
ваше да изпадне. Като до-
макин „Несебър“ се нало-
жи в голов трилър над „Ям-
бол 1915“ с 5:3.

Интрига имаше до 49-ата 
минута, когато несебърлии 
водеха над „Ямбол 1915“ с 
3:2 и мачът вървеше гол за 
гол. Домакините поведоха 
за 1:0 с гол на Виктор Янев 
в 8-ата минута. След 4 ми-
нути обаче гостите изравни-
ха с попадение на Симеон 
Григоров. Последваха два 
гола за „делфините“ дело на 

Гюрсел Осман и Трайо Гро-
зев. За гостите с втори гол 
се разписа Симеон Григо-
ров и намали за 3:2. Втори 
гол малко след това послед-
ва и за Трайо Грозев, кой-
то направи резултата 4:2. В 
73-ата минута Никола Гавов 
прати топката във вратата 
на гостите след перфектно 
изпълнена дузпа – 5:2. Фи-
налния резултат оформи 
Венцислав Славов, който 
намали за 5:3, но не остана 
време повече време за ти-
ма на „Ямбол 1915“ да взе-
ме нещо от този мач.

С тази победа и домакин-
ската загуба на „Спартак“ 
(Пловдив) с 0:2 от „Атлетик“ 
(Куклен), „Несебър“ оцеля 
в третия футболен ешелон.
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Ердал Галиб отстъпи на финала за Ев-
ропейското първенство по свободна 
борба за U15 момчета в София. В кате-
гория до 62 килограма той изгуби сре-
щу представителя на Русия. На полуфи-
налите нашето момче разгроми гръц-
ки претендент с 9:0.

Кметът Димитър Николов похвали Га-
либ след успеха му в полуфиналите над 
участниците от Полша и Гърция. 

„Честито на бургаската борба! Има-

ме финалист на Европейското първен-
ство по свободна борба U15 за момче-
та в София! Това е Ердал Галиб - кате-
гория 62 кг, от СКБ "Черноморец" Бур-
гас!“, написа Николов във Фейсбук.

По-рано през годината Ердал завою-
ва шампионска титла в кат. 62кг на сил-
ния международен турнир за момчета 
в Румъния, след като победи двама ун-
гарски борци и един грузински състе-
зател.

СКАНДАЛ Сребро за бургаската 
борба при младежите

„Черноморец“ разби „Карнобат“,  
но се прости с промоцията във Втора лига

Чф

ФУтБОЛ

„Несебър“ оцеля в третия 
ешелон след голов трилър

Георги РУСИНОВ

„Черноморските пирати“ 
се изправиха срещу „Со-
фийските рицари“ в първи 
официален мач по амери-
кански футбол в Бургас. 
Спортът отвъд океана при-
добива все по-голяма попу-
лярност у нас. За много 
кратко време „Блек Сий 
Пайрътс“ успяха да създа-
дат клуб и почти година 
след основаването му изля-
зоха в демонстративен мач 
срещу „София Найтс“. Съ-

битието бе част от тематич-
ния спортен уикенд на Об-
щина Бургас.

За атмосферата и настро-
ението на играчи и публика 
се погрижиха танцова гру-
па „Естрела“ и вокално сту-
дио „Сезони“, а приятелски-
ят двубой се проведе на иг-
рището край покрития плу-
вен басейн „Парк Арена 
ОЗК“.

След края на двубоя, из-
пълнен с много емоции, бе 
обявено, че от септември 
стартира първото първен-

ство по американски фут-
бол в България, в което 
участие ще вземат и бурга-
ските „Пирати“.

Спортният уикенд бе из-
пълнен с много адреналин, 
зрелищни демонстрации и 
създаде приятно настрое-
ние на бургазлии и гостите 
на града. Специални гости 
и изненада за присъства-
щите бяха спортните звез-
ди Атанас Божилов, Цанко 
Цанков, Димитър Дими-
тров-Херо и Стоян Апосто-
лов.

ПЛУВаНЕ Първи официален мач  
по американски футбол в БургасОлимпийци са големите 

победители от престижния 
турнир в „Парк Арена ОЗК“

Диана Петкова



Cy
 an

M
a g

en
 ta

Ye
l lo

w
Bl

ac
k

ЧфБулевард12 1-3 ЮНИ 2021

в бургас

В „Страх“ се 

4 Оуен Уол

4 Оуен Уол

Куп 
театрал

Георги РУСИНОВ

Ексдепутат от Бургас влезе 
в ново амплоа. Адвокат Драго-
мир Ошавков се превъплъти в 
ролята на Ботев четник в но-
вия игрален филм за великия 
революционер. Ошавков бе 
изненадата на вота в Бургас, 
като коалицията, от която бе 
кандидат – „Изправи се! Му-
три вън!“ спечели допълни-
телен мандат, който го прати 
в 45-ото Народно събрание, 
макар и за кратко. 

Областният координатор на 
„Движение 21“ за Бургас се 
включи в снимките от филма, 
показващи една от важните 
битки на Ботевата чета срещу 
турския аскер и башибозук – 
тази при местността Милин 
камък. Ошавков участва не-
уморно във всеки дубъл през 
уикенда и даде всичко от се-

бе си.
„Това е за хора в добра и 

активна форма. Аз постоянно 
тренирам, но дори и за мен бе-
ше предизвикателство да бя-
гам цели два дни по баирите“, 
обясни той с прегракнал глас 
пред нашия репортер Георги 

Русинов, който пък за кратко 
се превъплъти в башибозук, 
преследващ четниците. 

Почти сигурно е, че Ошав-
ков ще се види във филма, тъй 
като остана да се снима и в 
двата дни в местност над Мъг-
лиж, където бяха заснети ма-

совите сцени. Извън тях обаче 
ексдепутатът най-вероятно ще 
е и в близък кадър, тъй като е 
получил заръка от режисьора, 
че „ще мъкне труп и трябва да 
гледа тъжно“, обясни дебютан-
тът в киното. 

Режисьор на филма е 
Максим Генчев, който засне 
и „Дякон Левски“ – получил 
смесени реакции от критици-
те. С Ошавков бяха депутати 
за един месец от групата на 
„Изправи се! Мутри вън!“ в 
последното Народно събра-
ние. Именно там се запозна-
ват, а Генчев отправя покана 
към бургазлията да участва 
в снимките. Обяснил му, че 
имал физиономия като на ак-
тьор от уестърните. 

В ролята на Христо Ботев 
влиза младият актьор Деян 
Жеков, родом от Бургас. По 
време на снимките се видя, 
че е абсолютно отдаден на ро-
лята, като дори и в почивките 

между сцените не излезе от 
образа на революционера. 

Ники Илиев пък ще влезе в 
ролята на черкезина Джамбу-
лет, който повечето легенди 
посочват като убиец на Ботев. 
Синът на режисьора – Матей 
Генчев, ще изиграе Никола 
Обретенов, който е сред мал-
цината оцелели и някои тео-
рии и източници сочат имен-
но него като предателя, убил 
Христо Ботев. 

Най-важният женски пер-
сонаж – този на любимата 
на революционера – Венета, 
е изигран от актрисата Неда 
Спасова. Маджарката пък ще 
изиграе дъщерята на Фънки – 
Карла Ковачева. 

Ексдепутат влезе в ролята на Ботев четник

- Г-н Генчев, заснехте филм за Васил Лев-
ски, сега снимате и филм за Христо Ботев. 
Кога се очаква той да е готов и да влезе в 
киносалоните?

- Здравейте! Днес (б.а. събота, 29 май) сни-
маме кулминацията на филма за Ботев. Това е 
битката при Милин камък. В нея жертви падат 
22 момчета, 15 от които ранени и изоставени, 
защото другарите им нямат възможност да ги 
спасят, както и да погребат убитите. Това е 
най-драматичният момент от филма. Ако той се 
получи, ще имаме добър продукт. Зрителите ще 
могат да го видят, когато успея да събера още 
малко пари да покажем и сцените с „Радецки“ 
и минаването през селата Борован и Алтимир 
– да видим целия път на тези прекрасни наши 
синове. Живот и здраве, за рождения ден на 
Ботев трябва да сме готови. 

- Колко важна всъщност е битката при 
Милин камък?

- Фактически това е първият сблъсък на 
Ботев с реалността. Реалната картина е много 
по-различна от неговата мечта и илюзия, която 
той е имал. Основната черта в характера му 
е, че той е искал да бъде даскал. Искал е да 
освободи България и да учи децата на четмо и 

писмо в освободеното Отечество. Той е имал 
много скромни мечти и идеали и тази битка и 
резултатът от нея го обръщат като характер. 
Изпада в шок. Актьорът Деян Жеков се пре-
въплъщава перфектно в ролята.

- Включвате ли във филма някаква 
ваша режисьорска интерпретация на 
събитията?

- Изцяло се придържам към първия българ-
ски романист. Това е Захарий Стоянов. Него-
вите „Записки“ са и най-близо до историята, 
макар и разказани му от Никола Обретенов. 
На мен ми е по-интересно защо Обретенов 
остава жив на Милин камък? И защо години 
наред след това той не разказва подробности 
около убийството на Ботев? Във филма съм го 
обяснил и според мен той се уплашил. Проявил 
е чисто човешко чувство – страх. Скрил се е и 
дълго време е останал жив. Това е причината, 
поради която той лъже, а те го подозират, че 
е извършил убийството. Това не е вярно спо-
ред мен и екзекутор на Ботев е черкезинът 
Джамбулет.

- Това и ще видят зрителите?
- Да. Предварително казвам, че това е 

филм с предизвестен край, на който аз давам 
конкретно решение. Самият Джамбулет, който 
е изигран от Ники Илиев, има лична причи-
на да извърши това убийство. Преди всичко 
благодаря на продуцента Десислава Коваче-
ва, която организира всичко, за да заснемем 
битката при Милин камък. Целият филм е под 
нейно ръководство.

- Доколкото разбирам, филмът се снима 
изцяло с финансиране от дарения?

- Да. Приятели сме с министъра Минеков, 
но аз няма да поискам нито една стотинка 
от държавата за този филм. Той е от народа 
за народа. Това не е изтъркан израз просто. 
Аз наистина имам 1500 дарители. Кметът два 
мандата на пловдивското село Васил Левски 
- Иван Иванов, е сред дарителите и патрон на 
филма. Дал съм му и роля. Повечето участници 
в лентата са хора родолюбци. Сами виждате 
днес колко мъже и момчета са дошли със свои 
костюми и оръжия, без очакване за заплаща-
не. Ние им осигуряваме храна и вода, както и 
щастието да бъдат истински българи.

Максим Генчев, режисьор:

Това е филм 
от народа за народа

Наш репортер взе 
участие в снимките 
от новата лента за 
революционера

Ексдепутатът Драгомир Ошавков (вляво) по време на снимките с Деян Же-
ков – Христо Ботев (в средата) и кметът на село Васил Левски – Иван Иванов – 
също четник (вдясно)

Част от четниците

Демонстрационен клуб „Багатур“ се представи 
чудесно в сцените с коне

Ошавков (вляво) заедно с представител на „Ба-
гатур“ (с коня) и нашият репортер Георги Русинов 
като башибозук (вдясно)

Силно участие в масовите сцени имаха хора от 
клубове по възстановки от цялата страна

Атака на хълма
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